
 
 

Nuuk, 12. december 2017 

 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsender jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 

1. Mener Naalakkersuisut det er mest hensigtsmæssigt at fordele kvoterne for 

fiskeri politisk eller ved en mere objektiv vurdering? 

 

2. Hvad er fordele og ulemper for hver metode? 

 

3. Hvordan sikrer man et armslængde princip og gennemsigtighed når kvo-

terne skal fordeles politisk? 

 

4. Gør Naalakkersuisut sig nogle bekymringer om hvorvidt alle aktører frem-

adrettet vil være i stand til at betale den gældende afgift når der er flere 

aktører om samme kvoter? 

 

5. Er der igangværende retssager mod Naalakkersuisut om forskelsbehand-

ling ved fordeling af kvoter? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aaja Chemnitz Larsen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Inatsisartut behandlede ved efterårssamlingen 2017 Naalakkersuisuts forslag til en fiskerire-

form. Her lægges der op til en række ændringer på fiskeriområdet, blandet andet ønsker man 

at fordele kvoterne udover flere personer. 

 

Inuit Ataqatigiit er optaget af at der sker en bæredygtig fangst af vores fælles goder. Samtidig 

udtrykte vi ved behandlingen i Inatsisartut bekymring for fiskerilovens konsekvenser for sam-

fundsøkonomien. 

 

Når der skabes store ændringer på et så vigtigt erhverv fr det grønlandske samfund er det 

vigtigt at man har gjort sig alle overvejelser. Også når det gælder fordeling af kvoter og beta-

ling af afgifter.  

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


